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۲  شهریور  ۱۴۰۲
سال بیست ویکم      شماره ۴۶۳۳

اخـبـار  بـرگـزیـده

شهادت یک سرباز وظیفه مرزبانی 
در درگیری مسلحانه

فرمانده مرزبانی سیستان و بلوچستان از شهادت یک سرباز وظیفه در درگیری 
مســلحانه در شرق کشور خبر داد. فرمانده مرزبانی سیستان و بلوچستان با اعلام 
این خبر گفــت: حوالی ظهر تروریســت های بزدل در اقدامــی ناجوانمردانه با 
استفاده از ســلاح دوربین دار به سمت برجک شماره ۲ پاسگاه میل ۸۴ گروهان 
مــرزی ریگ ملک هنگ مرزی جــاوه تیراندازی کردند و ســرباز وظیفه «محمد 
آتش زایی» را که در حال پاســداری از مرزهای ایران اســلامی بود، به شــهادت 

رساندند.

دستگیری تیم تروریستی سه نفره در  ایرانشهر
فرمانــده انتظامی سیستان و بلوچســتان از دســتگیری تیم تروریســتی 
ســه نفره گروهــک «جیش الظلم» توســط مأموران انتظامی شهرســتان 
ایرانشهر خبر داد. سردار دوستعلی جلیلیان اظهار کرد: مأموران انتظامی 
ایرانشــهر در رصد و پایش اطلاعاتی، متوجه خبری مبنی بر تردد اعضای 
گروهک تروریســتی در سطح شهرستان شــدند. به گزارش ایسنا، او افزود : 
این تیم تروریســتی که اعضــای آن از گروهک جیش الظلــم بودند، قصد 
انجام اقدامات ضد امنیتی و عملیات تروریســتی در ســطح شهرســتان و 
اســتان را داشــته که پس از شناســایی کامل و قبل از هرگونه خرابکاری، 
توسط مأموران جان بر کف انتظامی در یک عملیات فنی و پیچیده دستگیر 
شــدند. فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان خاطر نشــان کرد: دشمنان 
جمهوری اسلامی بدانند امنیت اجتماعی خط قرمز پلیس است، هر کسی 
باعث ناامنی اجتماعی در ســطح جامعه شــود، پلیس برابــر قانون با او 

برخورد قاطع خواهد کرد.

عمویی: شرایط تردد  ایرانیان خارج از کشور 
تسهیل می شود

ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس از بررسی 
لایحه حمایت از ایرانیان خارج از کشــور در جلسه کارگروه ویژه این کمیسیون 
خبر داد. ابوالفضل عمویی در توضیح جلســه امروز کارگروه ویژه کمیســیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس برای بررسی لایحه حمایت از ایرانیان 
خارج از کشور گفت: این جلسه با حضور نمایندگان دستگاه هایی مانند معاون 
کنســولی و امور ایرانیــان وزارت خارجه برای ارائــه توضیحاتی درباره لایحه 
تشــکیل شــد. او توضیح داد: هدف اصلی این لایحه، تســهیل در استفاده از 
ظرفیت ایرانیان خارج کشــور با هدف توسعه و پیشرفت اقتصادی ایران است 
که طبــق آن تکالیفی برای دســتگاه های مختلف از  جملــه وزارت خارجه، 
بخش های اقتصادی، دانشــگاهی و علمی در نظر گرفته شده تا بتوان شرایط 
تردد ایرانیان خارج از کشور را تسهیل کرد؛ بر اساس مفاد لایحه، در صورتی که 
ایرانیان خارج از کشــور مایل به بازگشــت به وطن باشــند، تسهیلات برگشت 
برای آنها فراهم می شــود. عمویی با بیان اینکه در ایــن لایحه پیوند ایرانیان 
خارج کشــور با وطن تقویت می شــود، گفت: با توجه به اهمیت این موضوع  
لایحه ابتدا در کارگروه ویژه بررســی شده و سپس جمع بندی آن به کمیسیون 

ارائه می شود.

سخنگوی  وزارت  دفاع:
ایران آغازگر هیچ جنگی نخواهد بود

سخنگوی وزارت دفاع کشــورمان با تأکید بر اینکه در دفاع قاطع از امنیت و 
اســتقلال خود دریغ نخواهیم کرد، خاطرنشان کرد که ایران آغازگر هیچ جنگی 
نخواهد بود. ســردار رضا طلایی نیک، سخنگوی وزارت دفاع جمهوری اسلامی 
ایــران در گفت وگو با شــبکه المیادین تأکید کرد که ایران هیــچ گاه آغازگر هیچ 
جنگــی نخواهد بود. او خاطرنشــان کرد کــه ایران در دفاع قاطــع از امنیت و 
استقلال خود دریغ نخواهد کرد. سردار طلایی نیک گفت که ایران اکنون جزء ۱۰ 
کشــور اول جهان در تکنولوژی صنعت دفاعی است. او افزود: ایران در ۴۵ سال 
توانســت از یک کشور واردکننده سلاح به کشــوری تبدیل شود که ۹۰ درصد از 

نیازهای نظامی را خودش تولید کند.

نماینده ولی فقیه در  وزارت جهاد  کشاورزی:
همدلی، رمز  قوّت و مایه  عزّت همه  ماست

حجت الاســلام ربانی خطاب به اعضای شورای فرهنگی خیابان آیت االله 
طالقانی گفت: امیدوارم به فضل خدا شاهد یک حرکت چشمگیر فرهنگی، 
در محدوده خیابان آیت االله طالقانی باشــیم. سید حسن ربانی، نماینده ولی 
فقیه در وزارت جهاد کشاورزی گفت: امروز ما نگاه می کنیم که دشمنان مان، 
کفار، منافقین، دولت های اســتکباری و...، با همه اختلافاتی که با هم دارند، 
بر سر مبارزه با جمهوری اسلامی، با یکدیگر متفق و متحدند؛ چرا ما نباید در 
اهداف ارزشــمند و الهی خودمان، وحدت داشته باشیم؟ او به بیان برخی از 
خدمات ارزشــمند انقلاب اسلامی در اوج تهدیدها، تحریم ها و دسیسه های 
دشــمن پرداخت و گفت: در ۴۴ ســاله بعــد از انقلاب، بســیار مورد توطئه 
دشمنان واقع شدیم؛ اما به فضل خدا کار انقلاب با قدرت پیش خواهد رفت.
 حجت الاســلام والمســلمین ربانی عدم توجه به تعداد اعضا و افراد را در 
چنیــن کارهای فرهنگی و با برکتی، شــرط لازم دانســت و گفت: شــما نگاه 
نکنید که کم هستید، نگران نباشید، طبیعتا در ابتدای کار، کاستی هایی وجود 
دارد، مهم نیســت که چنین اموری را کسی نبیند و تقدیر نکند، ما معتقدیم 
خداونــد هم می بینــد، هم کمک می کند و هم حســنه می دهــد. مهم این 
اســت که اخلاص باشــد، اگر اخلاص بود، این کار سر منشأ برکات و تحولات 
بزرگی خواهد شــد. نماینده ولی فقیه در وزارت جهاد کشــاورزی با تأکید بر 
برنامه ریزی صحیح جهــت اجرای عملیات ها، کارِ فرهنگی را دارای دو بُعد 
عنــوان کرد و گفت: در حقیقت کار فرهنگی دو بُعد دارد: یکی همین ظواهر 
کار از قبیل نصب پرچم و بیرق، برپایی دسته عزاداری، فضاسازی ها، برگزاری 
مواکب و ... و بُعد دوم که به مراتب عمیق تر از اولی اســت، اینکه ارگان ها و 
سازمان های عضو شورا، با برنامه به صحنه بیایند و در جلسات، برنامه ریزی 
لازم انجام شــود که در این صورت، موجب اثربخشــی عمیق در فعالیت ها 
می شــود. ا و گفت: این شــورا خیلی اهمیت دارد؛ لذا لازم است با یکدیگر، 
همدلی، همکاری و همراهی داشته باشید؛ چرا که همدلی، رمز قوت و مایه 

 عزت همه  ماست.

مدرک فارغ التحصیلی  فرزند مسعود به 
شماره شناسنامه ۷۴۷ صادره از تهران در مقطع کارشناسی رشته 
نمایش _ ادبیات نمایش صادره از واحد دانشگاهی اراک با شماره 
۱۴۸۵۱۲۱۰۴۱۳۹ مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد . از 

یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد 
اراک به نشانی اراک. کیلومتر ۳ جاده خمین . دانشگاه آزاد اسلامی 

اراک (شهرک دانشگاهی امیرکبیر) ارسال نماید .

برگ سبز و سند کمپانی  موتور  سیکلت  کثیر  رنگ 
آبی مدل ۱۳۹۵ به شماره پلاک ۱۷۵۸۵ ایران ۶۳۲  

و شماره موتور 0124NB1262854 و شماره تنه 
NB1***125A9545971 به نام 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز و سند کمپانی خودرو  پژو  پارس  XU7P  رنگ 
سفید مدل ۱۴۰۱ به شماره پلاک ایران ۸۸ - ۴۳۴ س ۷۳ 

و شماره موتور 125K0083239 و شماره شاسی 
NAANA15E6NK661887 به نام 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سـازمـان آگهـی هـای روزنـامه شـرق
۸۶۰  ۳۶  ۱۱۹
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شــرق: جلسه هیئت دولت، روز گذشــته به ریاست سید ابراهیم 
رئیســی برگزار شــد. وزرا و اعضای کابینه با ارائه گزارش هایی به 
تشــریح عملکرد و اقدامــات صورت گرفته در حــوزه کاری خود 
پرداختند. پس از جلســه هیئت وزیــران، برخی اعضای کابینه با 
حضور در جمع خبرنگاران به ســؤالات  آنها پاسخ دادند. عیسی 
زارع پــور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، در حاشــیه جلســه 
هیئت دولت به ســؤال «شــرق» درباره درآمد ناشــی از فروش 
فیلترشــکن ها پاسخ داد. عیســی زارع پور در گفت وگو با «شرق» 
درباره اینکه به عنوان وزیر ارتباطات مشخصا بگویید ارقام نجومی 
حاصل از فروش فیلترشکن ها به جیب چه کسانی می رود؟ گفت: 
این سؤال باید از کسانی که متولی گردش مالی در کشورند پرسیده 
شــود. من که متولی پرداخت ها در کشور نیستم  اما به عنوان وزیر 
ارتباطات همه تلاشم این اســت که سرویس های باکیفیت برای 
مــردم مهیا کنیــم. او ادامه داد: به عنوان وزیــر ارتباطات وظیفه 
دارم بعد از فیلترشــدن شبکه های اجتماعی خارجی، شبکه های 
اجتماعی داخلی و پیام رسان های داخلی را تقویت کنم که مردم 
عزیزمان نیاز به اســتفاده از فیلترشــکن نداشــته باشند. هر چند  
هم اکنون میلیون ها نفر از پیام رسان های داخلی استفاده می کنند.
وزیر ارتباطات در پاســخ به اینکه تعداد زیادی از شــهروندان 
هم از پیام رسان های داخلی استفاده نمی کنند، بیان کرد: بالاخره 
این انتخاب آنها ست و می توانند از این پیام رسان ها استفاده نکنند  
اما درباره تراکنش های مالی مدنظر شــما، قانون مشخصی برای 
مقابله با تولید فیلترشکن در کشور وجود ندارد و این مسئله باید 

در کشور حل شود.
زارع پور در پاســخ به اینکه به عنوان وزیر ارتباطات مشــخصا 
بگویید درآمد حاصل از فروش فیلترشکن ها به جیب چه کسانی 
می رود؟ اظهار کرد: بنده نه پلیســم و نه نهاد امنیتی هســتم که 
بدانم پول ناشــی از فروش فیلترشــکن ها به جیب چه کســانی 
می رود. البته این تخلف است، هر چند در این باره جرم انگاری نشده 
و قانونی در این باره در کشــور وجود ندارد. اما نهادهای نظارتی و 

انتظامی باید دراین باره پاسخ گو باشند.
او توضیــح داد: اکنــون بیــش از ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار ســرویس 
و ســایت که روزانه هم بــه تعداد آنها افزوده می شــود، تحریم 
شده اند. هفته گذشته برخی  کتابخانه هایی که در نرم افزار پایتون 
برای برنامه نویسی استفاده می شوند، به لیست تحریمی ها اضافه 
شــده اســت. یعنی آی پی های ایران را در لیســت تحریم ها قرار 

داده اند و به کاربران ایرانی خدمات نمی دهند.
زارع پــور در پاســخ به اینکــه البته بســیاری از شــبکه ها و 
ســرویس های خارجی را هم خودمان تحریم یــا فیلتر کرده ایم، 
اظهــار کرد: ما چیــزی را تحریم نمی کنیم، اما دربــاره فیلتر باید 
بگویم من مسئول فیلترینگ نیســتم. فیلترینگ مسئولی دارد که 
می توانید از او در این باره ســؤال کنید. او همچنین ادامه داد: شما 
به عنوان خبرنگار می توانید بررســی کنید که مســئول فیلترینگ 
در کشور کجاســت؟ فیلترینگ کارگروه تعیین مصادیق محتوای 
مجرمانــه دارد که می توانید آنها را در این باره مورد پرســش قرار 
دهید. وزیر ارتباطات در پاســخ به اینکه آیا قرار اســت فیلترینگ 
شــبکه های اجتماعی ادامه یابــد، چرا کــه رئیس جمهور وعده 
داده بود با بازگشــت آرامش به کشور این محدودیت ها برداشته 

خواهند شد، تصریح کرد: مسئولیت این موضوع با بنده نیست. اما 
طبق گفته رئیس جمهور تا وقتی که تضمین ندهند حقوق کاربران 
ایرانی را حفظ می کنند، این محدودیت و فیلترینگ ادامه دارد. او 
با تأکید بر اینکه اگر متعهد شــوند حقوق کاربران ایرانی و قوانین 
کشور ما را رعایت می کنند، دستشان را به گرمی می فشاریم افزود: 
در این صورت می توانند به طور قانونی در کشور ما فعالیت کنند. 
وزیر ارتباطات در پایان تأکیــد کرد: این وظیفه نهادهای امنیتی و 
نظارتی است که بررسی کنند پول های ناشی از فروش فیلترشکن 
به جیب چه کسانی رفته اســت. من فیلترشکن نمی فروشم که 
بخواهم به شــما در این باره پاسخ گو باشم، کار من برقراری ارتباط 
اســت و دســتگاه های نظارتی و امنیتی باید در این باره پاســخ گو 

باشند.
 انقلاب در صرفه جویی ســوخت و کاهش آلاینده ها،  با 

برقی کردن   خودروها
وزیر نفت و شهردار تهران هم در حاشیه جلسه هیئت وزیران 
با حضــور در جمع خبرنــگاران از اقــدام وزارتخانه های نفت و 
صنعت و شــهرداری تهران برای برقی کردن خودروهای عمومی 
از جمله تاکســی ها و وانت بارهای شــهر تهران خبر دادند. جواد 
اوجی با اشــاره به پروژه مشترک وزارتخانه های نفت و صنعت و 
شهرداری تهران گفت: به اتفاق این دوستان کاهش آلایندگی هوا 
را به صورت جدی دنبال می کنیم و به زودی خودروهای عمومی 
از جملــه تاکســی ها و وانت بارها برقی خواهند شــد. وزیر نفت 
همچنین تولید واقعی نفت  خام کشــورمان را سه  میلیون و ۳۰۰ 
هزار بشکه در روز اعلام کرد و گفت: این عدد تا پایان شهریور به سه 
 میلیون و ۴۰۰ هزار بشکه در روز افزایش می یابد. در ادامه علیرضا 
زاکانی، شهردار تهران نیز با اشاره به این پروژه مشترک، اظهار کرد: 
در پروژه برقی کردن نــاوگان حمل ونقل عمومی برقی کردن ۴۰۰ 
هزار موتورســیکلت، ۵۰ هزار تاکسی و هزار اتوبوس هدف گذاری 
شــده است. بخشی از زیرســاخت های کار در تهران آماده شده و 
تا پایان سال بقیه بسترها فراهم می شــود. شهردار تهران در باره 
انتشــار فیلمی که در آن یک ســاختمان نیمه کاره تخریب شد و 
تیــر برق و درخت از بین رفت، گفت: متأســفانه قبل و بعد فیلم 
را تقطیع کرده و ســپس فیلم ها را منتشر می کنند. ما در موضوع 
تخریب، ضوابط معینی داریم و کاملا بر اســاس ضوابط تخریب 

کار را انجام می دهیم.
او با تأکید بــر اینکه باید از طریق دســتگاه انتظامی حمایت 
شــویم، افزود: با جناب رادان تفاهمی صورت گرفت و حمایت ها 
از ما شــروع شد. ما نیز تخریب ساختمان های ناایمنی را که هیچ 

ضوابطی ندارند، آغاز کردیم.
برای  پرداخت  حقوق  بازنشستگان با  مانعی مواجه  نشده ایم

سید صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هم در جمع خبرنگاران با بیان اینکه در سال ۱۴۰۲ با هیچ 
مانعی بــرای پرداخت حقوق و مســتمری بازنشســتگان 
مواجه نشده ایم، افزود: یک ریال در سال جدید تسهیلات و 
مازاد برداشت از بانک ها نداشتیم و موضوع مدیریت شده 
اســت. با توجه به درآمدهایی که شرکت ها دارند و عنایت 
دولت مخصوصا نســبت به صندوق بازنشستگی کشوری، 
قبــل از اینکه هر حقوقی پرداخت شــود، دولت تعهداتی 

را که در لایحــه بودجه ۱۴۰۲ برایش ایجاد شــده در حق 
صندوق ها پرداخت می کند.

وزیر کار و رفاه اجتماعی در پاســخ به سؤالی درباره رسیدگی 
به اعتراضات افرادی که مشمول دریافت یارانه  نشده اند یا تغییر 
در دهک بندی ها عنوان کرد: ببینید کســانی که به هر طریقی مثلا 
ثبت نــام نکردند یا اینکه جزء دهک ۱۰ قرار گرفتند و یارانه به آنها 
تعلق نمی گیرد یا نسبت به دهک بندی خود اعتراض دارند، بارها 
عرض کردیم می توانند به ســامانه مراجعه کرده و اعتراض خود 
را ثبت کنند، اعتراض آنها توسط همکاران ما بررسی می شود و به 

اعتراض این عزیزان پاسخ خواهند داد.
او افزود:همــکاران ما در حــوزه معاونت رفــاه و اقتصادی 
دارنــد دوباره به اســتناد تکلیفی که قانون بر عهده ما گذاشــته 
است، آزمون وسع را بررســی می کنند و احتمال اینکه تغییراتی 
در دهک بندی ها صورت بگیرد؛ یعنی عده ای از دهک های بالا به 

دهک های پایین یا برعکس بروند، وجود دارد.
بانک های  دولتی   از   زیان دهی خارج  شدند

سیداحســان خاندوزی، وزیر اقتصاد هم بــا حضور در جمع 
خبرنگاران با اعلام اینکه برای اولین بار پس از ســال ها بانک های 
دولتی غیر از بانک ســپه از زیان دهی خارج شــدند، توضیح داد: 
در ســال ۱۴۰۰ بانک های ملی، کشــاورزی، توسعه تعاون و سپه 
زیان دهی داشــتند و در مجموع ۵۰۰ میلیارد تومان زیان در ســال 
۱۴۰۰ برای کل بانک های دولتی شناســایی شده بود. اما با تدابیر 
سخت گیرانه ای که در نظر گرفتیم به عدد ۷۰ هزار میلیارد تومان 
سود مجموع بانک های دولتی رسیدیم که یک جهش بی سابقه 

در انضباط مالی است.
ارتقای ارائه تسهیلات طرح کالابرک الکترونیکی به پنج دهک

علــی بهادری جهرمــی، ســخنگوی دولــت هم بــه ارائه 
توضیحاتی درباره مصوبات روز چهارشــنبه این جلسه پرداخت 
و گفت: در جلســه امروز پس از ارائه گزارشــی از پیشرفت طرح 
کالابرک الکترونیکی از ســوی وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، 

مصوب شد که امکان اســتفاده از تسهیلاتی که در این مرحله از 
طرح برای سه دهک ابتدایی در نظر گرفته شده بود، به پنج دهک 
ابتدایــی ارتقا یابد. وی ادامه داد: یکــی از آیین نامه های جدیدی 
که در جلســه هیئت وزیران تصویب شــد، آیین نامه نحوه جبران 
خسارت های وارده به کارکنان نیروی انتظامی بود. دیه یا خساراتی 
که احیانا در حین مأموریت یا انجام وظایف کارکنان نیروی انتظای 
به آنها وارد می شود، آیین نامه چگونگی محاسبه و پوشش بیمه 

و جبران خسارات را داشتیم.
بهادری جهرمی درباره سفر رئیس جمهور به آفریقای جنوبی 
هم گفت: این مســئله اطلاع رسانی شــد و رئیس جمهور امروز 

(چهارشنبه) عازم سفر خواهند بود.
خبر  خوش «منظور»  برای   گندم کاران

داوود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه هم درباره زمان 
پرداخت مطالبات گندم کاران، گفت: امسال نزدیک به ۱۰ میلیون 
تن گندم خریداری می کنیم که نســبت به دو سال پیش ۵/۲ برابر 
شــده اســت. قیمت خرید تضمینی گندم را هــم ۱۵ هزار تومان 
تعیین کردیم برای اینکه کشاورزان انگیزه فروش به دولت داشته 
باشند. تعهد دولت ۱۴۰ تا ۱۴۵ هزار میلیارد تومان است که منابع 
به اندازه کافی در بودجه تعیین نشده بود اما از سایر منابع که در 
اختیار دولت بــود، جابه جایی انجام دادیم و تا چند روز آینده ۵۰ 
هزار میلیارد تومان پرداخــت می کنیم. قبلا هم ۷۲ هزار میلیارد 
تومان پرداخت کرده ایم و تلاش می کنیم تا نیمه شــهریور بخش 

عمده مطالبات گندم کاران را پرداخت کنیم.
اعمال «۴۰  درصدی سوابق» راه  را  برای دانش آموزان مناطق 

محروم  باز  کرد
رضا مراد  صحرایی، وزیــر آموزش و پرورش، درباره تأثیر اعمال 
۴۰ درصدی سوابق تحصیلی در کنکور گفت: گمان بنده این است 
که در همه رشــته ها اعمال ضریب ۴۰ درصد تأثیر قطعی سوابق 
تحصیلی در کنکور ســبب شده است تا بچه های مناطق محروم 
بیشتر وارد دانشگاه شوند  اما باید صبر کنیم تا نتیجه معلوم شود.

وزیر  ارتباطات در پاسخ به «شرق» و  با اشاره به اینکه درآمد فروش فیلترشکن ها نصیب چه کسانی می شود:

جرم انگاری نشده؛ نهادهای انتظامی پاسخ بدهند

طرح استیضاح وزیر کشور با همه حواشی همچنان روی میز 
نمایندگان است و چند جلسه برای بررسی محورهای استیضاح 
برگزار شــده و رایزنی ها به تشــکیل کمیته مشــترک بین دو قوه 
هم رسیده اســت؛ اما خبری از عقب نشینی موافقان و مخالفان 
اســتیضاح حداقل در این برهه  زمانی نیســت. بعــد از برکناری 
معاون سیاسی وزیر کشور و تأکید بر رفع سوءتفاهه ها بین دو قوه 
با حذف غلامرضا، تلاش برای منتفی شدن استیضاح وزیر کشور 
قوت گرفت و حتی شایعه شد استیضاح از دستور کار نمایندگان 
خارج شــده است. با گذشــت چند روز از این برکناری مشخص 
شد که ماجرای اســتیضاح وزیر کشــور هنوز منتفی نشده و در 
حال تبدیل شــدن به چالشی بین پایداری های مخالف استیضاح 
و نمایندگان موافق اســتیضاح است و قالیباف به عنوان میانجی 
ماجرا هم فعلا راه به جایی نبرده است. در روزهایی که ماجرای 
اســتیضاح وزیر کشور داغ است و جلســات پی درپی قالیباف با 
نماینــدگان برای منتفی کردن طرح اســتیضاح هنــوز به نتیجه 
نرسیده است، یک نماینده مجلس مدعی تبانی بین وزیر کشور و 
رئیس مجلس برای بستن این پرونده شد. علیرضابیگی، نماینده 
تبریز، در توییتی نوشته بود «سوءمدیریت در سیستان وبلوچستان 
بیداد می کند، ســرانجام قالیباف توانســت به دست نمایندگان 
اســتیضاح کننده غلامرضا را از سر راه بردارد و برای جلوگیری از 
استیضاح وحیدی با او در ازای تأیید لیست ایران سربلند معامله 
کرد و برخی از نمایندگان استیضاح کننده به حکمیتی که معنی 
آن معلوم است، تن دادند»؛ اما این ادعا به سرعت با واکنش وزیر 
کشــور روبه رو شد و او در حاشیه جلسه هیئت دولت پاسخ گوی 
این ادعا شــد. «احمد وحیدی» در پاسخ به خبرنگار ایرنا ضمن 
تکذیب این ادعا تصریح کرد: نه آقای قالیباف چنین صحبتی با من 
داشته و نه من چنین حرفی با او داشته ام. وزیر کشور در ادامه این 

نکته را نیز متذکر شــد که ادعای این نماینده قابل پیگیری است. 
به هر حال ماجرای اســتیضاح اگر هم منجر به نتیجه نشود، به 
وزن کشــی سیاســی درون جناحی در مجلس ختم شده است و 
برخی اعضای جبهه پایداری استیضاح وزیر کشور را باج خواهی 
مجلســی ها از دولت می دانند و حتی ورود قالیباف به ماجرای 
استیضاح را شــوی تبلیغاتی برای قهرمان جلوه دادن او تحلیل 
می کنند ؛ اما برخــی نمایندگان از جملــه غلامرضا نوری قزلجه 
می گویند: «اصلا تصور نمی کنم که اســتیضاحی صورت بگیرد 
و وزیر کشــور با استیضاح عزل بشــود. احتمال این استیضاح در 
مجلس یازدهم بسیار کم است. ســبک و سیاق رأی نمایندگان 
و فشار هایی را که هست، احساس می کنیم». البته سخنان اخیر 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس، در دانشگاه علامه طباطبایی 
و پاسخ به ســؤالی درباره اســتیضاح وزیر هم نشان از حمایت 
تلویحی او از وحیدی دارد. قالیباف در این باره گفت: «من به عنوان 
یک مدیر بر این باورم که یک مســئول نباید تحت فشار، مسئول 
دیگری را جابه جا کند. این حق را برای احمد وحیدی، وزیر کشور، 
نیــز قائل هســتم. گاهی وزیری به من می گوید کــه برای عزل و 
نصبی به من فشار می آورند که می گویم اگر کارش درست است، 
بایســتد؛ می گوید اگر انجام ندهم، استیضاح می شوم. پاسخ من 
این است که بگذار استیضاح کنند و حتی اگر از این طریق از کابینه 

بروی ؛ اما نپذیر و اگر پذیرفتی معلوم می شود».
شرایط   سخت   قالیباف

اختلاف بین «قالیباف و جبهه پایــداری»؛ دو طیف از جریان 
اصولگرا رنگ وبوی آشکارتری به خود گرفته است. این روزها نیز 
گرچه دعوای این دو طیف با ماجرای معاون سیاسی وزیر کشور 
تازه شده اســت؛ اما از مدت ها قبل و پیش از انتخابات مجلس 
یازدهم تقابل های سیاسی میان طیف قالیباف و پایداری آغاز شد 

و همچنان ادامه دارد. تنها بازه ای که آنها آتش بس اعلام کردند 
و دســت از درگیری با یکدیگر کشیدند، بازه ائتلاف برای فهرست 
انتخاباتی مجلس یازدهم بود و مدتی پس از آن دیگر آب شــان 
در یک جو نرفته تا امروز که درگیر مســئله استیضاح وزیر کشور 
شده اند. رایزنی های قالیباف برای مختومه کردن طرح استیضاح 
به ویژه بعد از برکناری غلامرضا از معاونت سیاسی وزارت کشور 
حکایت از این دارد که برخی موافقان استیضاح وزیر کشور اصرار 
دارند پرونده استیضاح وزیر منفک از پرونده معاون سیاسی بوده 
و عملکــرد وحیدی در عزل و نصب ها و عملکرد اســتانداران را 
علت اصلی استیضاح اعلام می کنند. علیرضابیگی، نماینده تبریز 
که از حامیان استیضاح وزیر کشور است، پیش از این گفته بود: «در 
جلسه با وزیر کشور به صراحت اعلام کردیم که برکناری معاون 
سیاسی درخواست آقای قالیباف است، نه نمایندگان امضاکننده 
طرح استیضاح». او از ضرب الاجل رئیس مجلس به وزیر کشور 
روایت کرد و گفت «به نظر می رســید آقای قالیباف داشتند تیغ 
اســتیضاح را مدیریت می کردند که بتواند آقای غلامرضا را از آن 
مســئولیت بردارد». او همچنین با بیان اینکه پایداری ها طرفدار 
آقــای غلامرضا هســتند، اذعان کــرد: «در واقع ایــن یک اقدام 

پیشگیرانه برای روز انتخابات محسوب می شد».
قالیباف   تمایل دارد   که   استیضاح   صورت  نگیرد؟

به هر حال مســئله استیضاح وحیدی داستان یکی، دو روزه 
نیســت و ماه هاست بهارستان نشینان منتقد عملکرد او هستند 
و سمیه محمودی، نماینده شهرضا در مجلس، درباره احتمال 
اســتیضاح وحیدی، وزیر کشــور، گفــت: قالیبــاف تمایل دارد 
که اســتیضاح صورت نگیــرد؛ اما به هر حال اســتیضاح حق 
نماینده اســت. او به جماران گفته اســت: قرار بر این شد سه 
نفر از نمایندگان «شــهبازی، شــجاعی و فرشادان» و سه نفر از 

دولت به حل مشــکل بپردازند و در صورت حل نشدن مشکل، 
قالیباف باید استیضاح را اعلام وصول کند؛ اما فکر نمی کنم در 
این شرایط اتفاق خاصی بیفتد؛ زیرا نمی خواهند این استیضاح 
مطرح شود، نه این کارگروه می تواند کاری کند و نه اراده ای برای 
اعلام وصول وجود دارد. او افزود: قالیباف تمایل دارد استیضاح 
صورت نگیرد؛ اما به هر حال اســتیضاح حق نماینده اســت. 
صحبت هایی از این جمع شــنیدم که عدم وصول استیضاح به 
غلامرضا گره زده شده؛ ولی بحث ما در این استیضاح با موضوع 
غلامرضا ارتباطی نداشــته و محورها چیز دیگری بوده اســت. 
امیدوارم کارگروه در ایــن دو هفته کار خود را انجام دهد و اگر 
نتواند، باید طبق قولی که داده شــده، ایــن طرح اعلام وصول 
شــود؛ وگرنه از دستور کار خارج می شود. محمودی گفت: قرار 
نیســت هر استیضاحی که به صحن می آید، به رفتن وزیر ختم 
شود؛ اما همین که سؤال از وزیر و طرح یک سری از مشکلات و 
مسائل در تاریخ بماند، ضروری است؛ زیرا مجلس وظیفه دارد 
ایرادات و مشــکلات را عنوان کند و ثبت شــود که نمایندگان از 

خیلی از مشکلات بی تفاوت عبور نکردند.
 ۳۵ نفر   از   نمایندگان   روی  تصمیم  خود  مُصر  هستند

همچنین شیوا قاسمی پور، عضو کمیسیون آموزش مجلس، 
گفت: در پرونده استیضاح وزیر کشور قرار بر آن شد کارگروهی از 
نمایندگان به وزارت کشــور رفته و با وزیر صحبت کنند و تا امروز 
نیز ۳۵ نفر از نمایندگان بر روی تصمیم خود مُصر هستند. بخشی 
از محورهای اصلی اســتیضاح عبارت اند از: مدیریت اعتراضات 
اخیر و اســتفاده از مدیران بدون توانمنــدی و کارایی لازم که در 
ســطح استان ها به کار گرفته شــدند؛ اما عده ای آن را به معاون 
سیاسی وصل کردند؛ در حالی که ارتباطی با این موضوع نداشت؛ 
اما اصل مشــکلات نمایندگان درباره موضوعات مردم است که 
پابرجا بوده و هنوز حل نشده است. قاسمی پور گفت: نمایندگان 
به وزارت کشور رفته و درباره محورها صحبت می کنند تا بعد از 
آن موضوع طبق قانون پیش بــرود؛ اما تا امروز نیز فکر می کنم 
طبق قانون پیش نرفته است و دولت و مجلس انقلابی یک سری 
ملاحظات دارند که با برطرف شدن آن، مشکلات حل می شود. او 
تأکید کرد: در جریان اســتیضاح وزیر کشور قالیباف از ابتدا سعی 
نداشت که مجلس و دولت در تقابل بوده؛ بلکه نهایت همکاری 

را داشته باشند.

در پشت پرده ممانعت از استیضاح وزیر کشور چه  می گذرد؟
تعامل یا معامله!
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